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Årsmelding 2022 - Eldrerådet 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar årsmelding for 2022 for eldrerådet i Karmøy til orientering 

Vedtak som innstilling fra Eldrerådet- 24.01.2023- 001/23 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar årsmelding for 2022 for eldrerådet i Karmøy til orientering 

Eldrerådet 24.01.2023: 

Behandling: 
Innstillingen enstemmig vedtatt. 

ELD- 001/23 Vedtak: 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar årsmelding for 2022 for eldrerådet i Karmøy til orientering 

Kommunestyret 13.02.2023: 

Behandling: 
Innstillingen enstemmig vedtatt. 

KST- 001/23Vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar årsmelding for 2022 for eldrerådet i Karmøy til orientering 

ÅRSMELDING ELDRERÅDET 2022 
Medlemmer i eldrerådet i Karmøy kommune 2019 – 2023: 
Nils Oddvar Reiersen, leder 
Olaug Stava Farbu (Sp), nestleder 



Ole Ravnsnæs (FrP) 
Inger Anne Vikre (KL) (Fritatt i KST 17.10.2022) 

Geir Sigurd Ådland (KL) (Nyvalgt i KST 17.10.2022) 

Turid Tveit 
Harald Skorpe 
Else Marie Steinkopf Hjelmås 

Varamedlemmer: 
Bjørn Harald Johansen (Ap) 
Bjørg Spångberg 
Per A. Bjelland 
Hild Reidun Johannessen (Ap) 

Rådets sekretariat: 
Formannskapskontoret er sekretariat for eldrerådet og Elin Vikene møtte som sekretær. 
Antall møter, saksantall og møtested: 
Eldrerådet hadde 8 ordinære møter i 2022 og det ble behandlet 40 saker. Møtested var rådhuset 
unntatt møtene den 18.01. som ble avviklet digitalt på Teams og møtet den 25.10. som var hos 
fysio- og ergoterapitjenesten i 2. etasje på Solstein. 

Oversikt over hvilke instanser som har sendt rådet saker: 
Saker til eldrerådet kom stort sett fra administrasjonen i helse- og omsorgsetaten og noen få fra 
oppvekst- og kulturetaten. Eldrerådets møter ble lagt til dagtid, kl. 10.00, dagen før møtene i 
hovedutvalg helse og omsorg (med unntak av maimøtet da hovedutvalg helse og omsorg hadde 
møte 18.05.). Dette for å få uttale seg i tide til å kunne få innflytelse i den videre politiske 
behandling av sakene. Eldrerådets uttalelser/vedtak følger sakene videre i den politiske 
behandlingen. 
Teknisk etat sender reguleringsplaner/reguleringsendringer til leder slik at eldrerådet har mulighet 
for å uttale seg. 

På enkelte møter har administrasjonen orientert om aktuelle tema: 
15.02.: Orienterte leder av bestillerkontoret Torunn Ellingsen og virksomhetsleder 
hjemmetjenesten sør, Brit Marie Slåttebrekk om egenbetaling i helse- og omsorgsetaten. 

15.03.: Orienterte Anette Josdal Valen, fysioterapeut i fysio- og ergoterapitjenesten om 
Frisklivssentralen. 

15.03.: Kommunalsjef helse og omsorg Nora Olsen-Sund orienterte/svarte på spørsmål til sakene i 
møtet. 

15.03.: Ordfører møtte og oppfordret eldrerådet til å nedsette en arbeidsgruppe sammen med han 
for å planlegge en markering av årets eldredag, 1. oktober. 
Følgende deltakere fra eldrerådet ble valgt: 
Nils Reiersen, Olaug Stava Farbu, Ole Ravnsnæs og Else Marie S. Hjelmås. Vararepresentant: Turid 
Tveit. Første møte i arbeidsgruppen var fredag 8. april kl. 10.00 i formannskapssalen. 

14.06.: Orienterte kommunalsjef helse og omsorg Nora Olsen-Sund om Pakkeforløp hjem for 
kreftpasienter. 



06.09.: Kommunalsjef helse og omsorg, Nora Olsen-Sund orienterte/svarte på spørsmål til sakene i 
møtet. 

25.10.: I forkant av møtet var det omvisning på Solstein og Jan Olav Sørlie og flere ansatte ved 
Solstein orienterte om sine avdelinger. 
Innledningsvis i møtet var det omvisning på hjelpemiddellageret og orientering om fysio- og 
ergoterapitjenesten ved leder Elise M. R. Hausken. 
Ordfører var til stede og takket eldrerådet for vel gjennomførte arrangement på årets eldredag og 
det ble anbefalt å snarlig starte planleggingen med neste års arrangement. 

22.11.: Kommunalsjef helse og omsorg Nora Olsen-Sund orienterte og svarte på spørsmål til 
sakene i møtet. 

Saker/spørsmål/henvendelser eldrerådet har tatt opp på eget initiativ: 
18.01.: Eldrerådets høringssvar til kommuneplanens samfunnsdel: 
Det er lagt inn mye godt arbeid i den framlagte kommuneplanen. Eldrerådet støtter at planen tar 
hensyn til og vil redusere fremtidig forurensning. Den kalkulerte økningen i befolkningen på 
Karmøy fram til 2050 er svak. Det vil av den grunn ikke få så stor betydning at en kanaliserer så 
stor andel av ny- etableringer til de tre byene på Karmøy. Eldrerådet mener at en heller bør satse 
på regulerte etablerte byggefelter. Fortetning på disse feltene både i og utenfor byene. Karmøy må 
ta vare på matjord og unngå å bygge ned mer enn allerede gjort. Karmøy har mye natur. Mange 
små vatn, våtmark og myrer. Dette er naturlige lagerplasser for klimagasser. Eldrerådet mener at 
en må redusere nedbygningen av disse områdene. Hindre jordbruket i å dyrke myrer. Og være 
svært restriktive om en ønsker å bygge på eller bygge ny infrastruktur på disse områdene. 

18.01.: Eldrerådet ønsket et notat om seniorpolitikken for ansatte i Karmøy kommune i neste 
møte. 

15.02.: På bakgrunn av Karmøy kommunes opplegg om pårørendestrategi etterlyser eldrerådet en 
ombudsordning for pårørende. 

15.02.: Eldrerådet ønsket å markere den internasjonale eldredagen dette året. Ekstra viktig etter 
årene med pandemi når det ikke hadde vært noe arrangement eller oppmerksomhet rundt 
eldredagen. Saken ble diskutert og eldrerådet ønsker at det inviteres aktuelle samarbeidspartnere 
for en idedugnad i forbindelse med eldrerådets møte 15.03. 

15.02.: Det ble stilt spørsmål om hvordan kutymen er i kommunen i forhold til "tunge" mediasaker 
og om eldrerådet blir involvert/informert. Leder svarte at eldrerådet har mulighet for å etterspørre 
en generell informasjon fra kommunalsjef helse og omsorg i forbindelse med typer 
klagesaker/saker som kommer i media. 

15.03.: Eldrerådet uttalte følgende til sak om Interkommunal legevakt: 
Eldrerådet vil styrke kommunal legevakt på Åkra eller Vea. 

15.03.: Stava Farbu orienterte om at hun og Reiersen har møtt en del ganger på møter i 
Brukerhuset som er tilknyttet Helse Fonna og samarbeid med Helse Vest. Hun oppfordrer til at 
flere av eldrerådets medlemmer leser invitasjonene og deltar på disse møtene når det er aktuelle 
tema. 

19.05.: Eldrerådet uttalte følgende til sak om Prøveordning med bestillingsbuss for eldre: 



Eldrerådet støtter kommunalsjef helse og omsorg sitt forslag om å opprette et pilotprosjekt med 
bestillingsbuss for pårørende som har sine nærmeste boende på sykehjem, og for eldre som deltar 
på "spisevenner" i regi av frivillighetssentralen for å kartlegge behovet for en mer permanent 
ordning. Skal en lykkes med dette er det viktig at det informeres godt om ordningen. 
Kontakttelefon og hva ordningen omfatter og hvordan den praktiseres. Eldrerådet håper dette kan 
bli en suksess og utvides. 

19.05.: Det ble stilt spørsmål om "Pakkeforløp hjem" og status for dette arbeidet i Karmøy 
kommune. Eldrerådet ønsket orientering i møtet 14. juni. 

14.06.: Eldrerådet ønsket orientering om fysio- og ergoterapitjenesten på Solstein i neste møte. 

06.09.: Eldrerådet uttalte følgende til saken om Revisjon av kommunal renholdsplan: 
Eldrerådet tar saken til orientering og ser positivt på at nyvinninger tas i bruk. 

06.09.: I Karmøy kan det for frivillige organisasjoner være vanskelig å samle medlemmer til møter 
og til samlinger. Karmøy kommune har nå stengt Stokkastrand skole i Kopervik. Kan Stokkastrand 
skole brukes til kontorer og møterom for frivillige organisasjoner? Noe som vil gjøre det enklere og 
etter eldrerådets forståelse lettere å hjelpe Karmøys beboere som ønsker å treffe noen med 
samme problem. Det å ha noen å snakke med er meget viktig, man har da muligheter til å dele på 
erfaring og svare på for mange vanskelige spørsmål. 
Oversendt rådmannen. 

25.10.: Eldrerådet uttalte følgende til sak Rullering av handlingsprogrammet Temaplan for idrett 
og fysisk aktivitet 2023-2026: 
Eldrerådet ønsker at en i handlingsplanen tar med universell utforming i arbeidet med 
eksisterende og nye turstier. 

25.10.: Eldrerådet uttalte følgende til sak Strategi for kompetansebehov og struktur: 
I saksutredningen (Sammendrag) står følgende som en viktig begrunnelse for saken: Fremover vil 
Norge stå i en demografisk utvikling hvor vi vil ha høy vekst i antall innbyggere i aldersgrupper som 
er store forbrukere av offentlige tjenester. Norge vil være i en situasjon med høy vekst i antall 
brukere og lav vekst i antall tilgjengelige arbeidstakere. De siste befolkningsprognosene til SSB 
tilsier at Norge de neste 20 årene vil vokse med om lag 500 000 mennesker. 95 prosent av denne 
veksten vil være innbyggere over 67 år. Veksten i aldersgruppen over 90 år vil alene være omtrent 
like stor som veksten i aldersgruppen 20-66 år. 

Med dette som bakgrunn mener eldrerådet at det vil være feil og ikke ta med arbeid med 
stortingsmelding nr. 15 Leva hele liveti planene for framtiden og skaffe kompetanse til 
implementering av arbeidet med meldingen. 

22.11.: Eldrerådet uttalte følgende til sak Tildelingskriterier for helse- og omsorgstjenester i 
Karmøy kommune: 
Det må tas høyde for virkningen av planene for tildeling, hvis den gir dårligere vilkår for de eldre 
brukernes tildeling av tjenester. 

22.11.: Eldrerådet uttalte følgende til sak Trafikksikkerhetsplan 2023 – 2026 – Revisjon: 
Eldrerådet tar Trafikksikkerhetsplan 2023-2026 til etterretning, men henviser til et voksende behov 
for å sikre gang- og sykkelveger i kommunen. Her mener eldrerådet at man bør prioritere mengde 
av gang- og sykkelveger fremfor standarden. 



22.11.: Eldrerådet ønsket informasjon i et kommende møte om administrativ organisering av 
hjemmetjenesten herunder om hvem som gjør hva, hvordan fordeles timer og hvordan det er i 
praksis med antall personer innom hos den enkelte bruker. 

22.11.: Eldrerådet ønsket orientering i et kommende møte om egenbetaling for langtidsopphold 
generelt og om det er noen fratrekk for utgifter til egen bolig, for hjemmeboende ektefelle, 
samboer og barn. 

Eldrerådets budsjettinnspill 2023, 06.09.: 
Eldrerådet har følgende innspill til budsjett for 2023: 
1. Midler til implementering av Stortingsmelding nr. 15, Leva hele livet, i Karmøy kommune. 
2. Midler til bygging av omsorgsboliger på fastlandssiden av Karmøy. Eldrerådet mener at 
byggingen av boliger må forserest. 
3. Midler til å kartlegge bolig, slik at folk kan bo hjemme lengre - jf. Stortingsmelding nr. 15. 
4. Eldrerådet ser med bekymring på kostnadsutviklingen spesielt for eldre og ber om at 
egenbetaling for brukerbetaling ikkeøkes. 

Eldredagen 1. oktober: 
Eldrerådet ønsket å markere den internasjonale eldredagen 1. oktober og nedsatte en 
arbeidsgruppe som samarbeidet med representanter fra helse- og omsorgsetaten og 
kommunikasjonsavdelingen. Medlemmene i arbeidsgruppen kontaktet kinosjefen, dansegrupper, 
musikere, frivillige, sykehjem og 
næringsforeningene (om seniorrabatter i enkelte butikker og spisesteder den dagen eller uken). 
Det ble arrangert danse- og musikkopptredener (hvor alle utøverne stilte opp gratis) på alle 
sykehjemmene inkludert sosialt samvær med kaffe og kaker mm. Se vedlegg. 

I Karmøy kino var det gratis visning av storfilmen «Utvandrerne» kl. 12.00 med servering av kake, 
twist og kaffe i foajeen. I forkant av filmen ønsket ordfører Jarle Nilsen velkommen og holdt en 
liten tale i anledning dagen. 

Tilskudd til virksomhet for eldre: 
Tilskuddsordningen ble overført fra eldrerådet til oppvekst- og kulturetaten fra 2017 og har 
samme søknadsfrist som bl.a. driftstilskudd til frivillige lag og organisasjoner. Søknadsfrist for de 
som søker tilskudd til virksomhet for eldre ble da endret fra 1. november til 1. mars. Hovedutvalg 
oppvekst og kultur behandler/innvilger tilskuddene og eldrerådet får saken til uttalelse i forkant. 

Kurs/konferanser/møter: 
Leder Reiersen har deltatt i flere møter og konferanser både på Teams og fysisk; bl.a. deltok han 
på samling i Stavanger 17. mars i regi av Statsforvalteren om Leve hele livet med tema 
Aldersvennlig samfunn og på rehabiliteringskonferansen i Haugesund 25. og 26.08. 

Vurdering av eldrerådets påvirkningskraft: 
Eldrerådet har god anledning til å ta opp saker på eget initiativ og til å stille spørsmål til 
administrasjonen. Leder, eller den leder utpeker, har møte- og talerett i kommunestyret i saker 
som er oppført på sakslisten og som angår eldrerådet. 

Eldrerådets sakspapirer og møteprotokollene legges ut på kommunens nettsider. Eldrerådets leder 
har blitt invitert sammen med hovedutvalg helse og omsorg i forbindelse med arbeidsmøter og 
budsjettmøte. Eldrerådet har en representant med vararepresentant i Den kulturelle 



spaserstokken. Den 03.12.2019 ble varamedlem Per A. Bjelland valgt som representant med 
medlem Turid Tveit som vararepresentant. 

Leder Reiersen og nestleder Stava Farbu representerer eldrerådet i tverretatlig arbeidsgruppe for 
«Leve hele livet». Leder får tilsendt reguleringsplaner og leder/eldrerådet har mulighet for å 
komme med uttalelser. 

Reiersen har via Pensjonsforbundet i Rogaland blitt pasientombud i Helse Fonna. Han er bl.a. 
plassert i en gruppe for hospitering mellom primærhelsetjenesten og kommunehelsetjenesten for 
å spre kunnskap mellom sykehus og sykehjem i forbindelse med Helsefellesskap. Arbeidet er 
nettopp kommet i gang og han vil orientere om dette arbeidet heretter. 
Stava Farbu og Reiersen er involvert i Brukerhuset og Stava Farbu er også med i brukerutvalget ved 
Kopervik bu- og behandlingsheim. 

Eldrerådets innspill til budsjett behandles i siste møte før, eller første møte etter sommerferien og 
sendes rådmann, budsjettsjef, hovedutvalg helse og omsorg og legges på kommunens nettside 
under budsjett sammen med andre innspill og budsjettartikler mm. Taleretten kan brukes i 
kommunestyret under budsjettbehandlingen. 

På bakgrunn av ovennevnte vurderes det slik at eldrerådet har reell påvirkningskraft. 

Vedlegg: 
Eldredagen 2022 - oversikt inst dans og musikk 


